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Abstract

The purpose of this study is to provide light on the connection between environmental
taxation, economic growth, and sustainable development in Algeria from 2009 to 2021, by
using the descriptive analytical method and discussing the key theoretical ideas behind each
of economic development, economic growth, environmental sustainability, tax policy, and
environmental taxation. Analysis and analysis of changes in environmental taxation revenue
levels were also conducted.

As a result, it was determined that environmental taxation and growth are mutually
dependent and help to reduce environmental damage, rationalize the exploitation of natural
resources, and adopt development that strikes a balance between the requirements that are
necessary.

Keywords: environmental taxation; Economic growth; sustainable development;
environment; Algeria.

Résumé

L'objectif de cette étude est d'éclairer le lien entre la fiscalité environnementale, la
croissance économique et le développement durable en Algérie de 2009 a 2021, en utilisant la
méthode analytique descriptive et en discutant les idées théoriques clés qui sous-tendent le
développement économique, la croissance ¢conomique, la durabilité environnementale, la
politique fiscale et la fiscalité environnementale. Une analyse de 1'évolution des niveaux de
recettes de la fiscalité environnementale a également été réalisée.

Il en ressort que la fiscalité environnementale et la croissance sont interdépendantes et
contribuent a réduire les atteintes a l'environnement, a rationaliser l'exploitation des
ressources naturelles et a adopter un développement équilibré entre les exigences nécessaires.

Mots clés : fiscalité environnementale ; Croissance économique; Le développement durable;
'environnement; Algérie
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